

Congress of Local and Regional Authorities of Europe

1st Session

Resolution 8 (1994)¹ on the Conference on “Regionalisation in Europe: evaluation and perspectives” (Geneva, Switzerland, 3-5 June 1993)

The Congress,

bearing in mind the proposals of the Chamber of Regions, and after having taken note of the opinion of the Chamber of Local Authorities,

- Having noted the report on the results of the Conference on “Regionalisation in Europe: evaluation and perspectives”, held in Geneva (Switzerland) from 3 to 5 June 1993, presented by Mr Haegi on behalf of the Committee on Regional Problems and Development,
- Observing that regionalisation is now a frequent administrative organisation of the state, since it reflects a real need of the people and of their elected representatives, provided that it in no way undermines the powers of the municipal and other local authorities,

Invites the Chamber of Regions and the Chamber of Local Authorities:

- to draw up a “European Charter of Regional Autonomy” along the lines of the European Charter of Local Self-Government, in co-operation with the Parliamentary Assembly, as stipulated in paragraph 23 of the Geneva Declaration;
- initiate a debate on the drafting of a code for the application of the subsidiarity principle, to be implemented both in the states and at European level (see paragraph 24 of the Geneva Declaration);
- to consider the possibility of setting up a centre for advice on and assistance with

1. Debated by the Chamber of Regions on 3 June 1994 and adopted by the Standing Committee on behalf of the Congress on 3 June 1994 (see Doc. CPR (1) 1, Part. I Res., draft Resolution presented by Mr C. Haegi).

Congrès des pouvoirs locaux et régionaux de l'Europe

1^{re} Session

Résolution 8 (1994)¹ relative à la conférence sur «La régionalisation en Europe: bilan et perspectives» (Genève, Suisse, 3-5 juin 1993)

Le Congrès,

saisi de la proposition de la Chambre des régions, et après avoir pris note de l'avis de la Chambre des pouvoirs locaux,

- Après avoir pris connaissance du rapport sur les résultats de la Conférence sur «La régionalisation en Europe: bilan et perspectives», qui s'est tenue du 3 au 5 juin 1993 à Genève (Suisse), présenté par M. Haegi au nom de la Commission des Problèmes régionaux et de l'aménagement du territoire,
- Constatant que la régionalisation est aujourd'hui une structure administrative courante de l'Etat, étant donné qu'elle correspond à un besoin réel des citoyens et de leurs représentants élus, à la condition qu'elle ne porte aucune atteinte aux compétences des Communes et des autres collectivités locales,

Invite la Chambre des régions et la Chambre des pouvoirs locaux:

- à élaborer une «Charte européenne de l'autonomie régionale», selon le modèle de la «Charte européenne de l'autonomie locale», en coopération avec l'Assemblée parlementaire, ainsi qu'il est stipulé au paragraphe 23 de la Déclaration de Genève;
- à engager des réflexions sur la définition d'un Code d'application du principe de subsidiarité, à mettre en oeuvre tant à l'intérieur des Etats qu'au niveau européen (voir paragraphe 24 de la Déclaration de Genève);
- à examiner la possibilité de créer un Centre de conseil et d'assistance concernant la

1. Discussion par la Chambre des Régions le 3 juin 1994 et adoption par la Commission Permanente au nom du Congrès le 3 juin 1994, (voir Doc. CPR (1) 1, Partie I Rés., projet de Résolution présenté par M. C. Haegi).

transfrontier and interregional co-operation, mainly targeted at local and regional authorities in Central and Eastern Europe, as a joint project organised by the Council of Europe and the European Union.

coopération transfrontalière et la coopération interrégionale et destiné notamment aux régions et collectivités locales d'Europe centrale et orientale, à réaliser en tant que projet conjoint Conseil de l'Europe/Union européenne.